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Protokół Nr 0012.08.76.2023
Komisji Środowiska  i Gospodarki Komunalnej Rady Miasta Kalisza

z posiedzenia, które odbyło się w dniu 16 czerwca 2023 roku
*********************************************************************

Obecni na posiedzeniu wg listy obecności dołączonej do niniejszego protokołu.
*********************************************************************

PORZĄDEK OBRAD

1. Otwarcie posiedzenia.

2. Zatwierdzenie porządku obrad.

3. Raport o stanie gminy za rok 2022.

4. Sprawozdanie finansowe jednostki samorządu terytorialnego za 2022 rok.

5. Projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  za

2022 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2022 rok.

6. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok.

7. Projekt  uchwały  w sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  dla  Miasta

Kalisza na lata 2023-2043.

8. Projekt  uchwały  w  sprawie  przeznaczenia  środków  finansowych  pochodzących

z  umorzenia  części  pożyczki  z  Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony  Środowiska

i Gospodarki Wodnej w Poznaniu.

9. Sprawozdanie z realizacji w 2022 roku „Wieloletniego programu współpracy Miasta

Kalisza  z  organizacjami  pozarządowymi  oraz  innymi  podmiotami  prowadzonymi

działalność  pożytku  publicznego  na  lata  2021-2025”  oraz  „Programu  współpracy

Miasta  Kalisza  z  organizacjami  pozarządowymi  oraz  innymi  podmiotami

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2022”.

10. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umów dzierżawy na grunt

będący własnością Miasta Kalisza, na czas nieoznaczony w trybie bezprzetargowym.

11.  Korespondencja:

a) Uchwała  nr  SO  –  2/0955/228/2023  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby

Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 12 czerwca 2023 r. w sprawie wyrażenia opinii

o  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miasta  Kalisza  o  udzielenie  absolutorium

Prezydentowi Miasta Kalisza za rok 2022.

12.  Sprawy bieżące i wolne wnioski.



13.  Zamknięcie posiedzenia.

***************************************************************************

Ad.1.Otwarcie posiedzenia.
Otwarcia  posiedzenia  dokonał  wiceprzewodniczący  Komisji  Środowiska  i  Gospodarki
Komunalnej, pan Piotr Mroziński, witając członków komisji oraz przybyłych gości. 

Ad.2.Zatwierdzenie porządku obrad.
Głosowanie: 6 osób za (6 obecnych). Porządek obrad został jednomyślnie przyjęty. 

Ad.3.Raport o stanie gminy za rok 2022.
Pan Marcin Cieloszyk, sekretarz miasta, krótko omówił powyższe sprawozdanie.
Pan  Roman  Piotrowski,  przewodniczący  Komisji  Środowiska  i  Gospodarki  Komunalnej,
zapytał, kiedy ma zakończyć się program likwidowania azbestu i jak dużo go jeszcze zostało. 
Pan Cieloszyk odpowiedział, że cały azbest jest zinwentaryzowany, natomiast program został
przedłużony do 2032 roku. 
Pan Piotrowski zapytał, czy w mieście są pilotowane nasadzenia i jak dużo jest wypadów. 
Pan Cieloszyk odpowiedział, że te rośliny, które się nie przyjęły są usuwane i zamieniane. 
Pan Piotrowski wspomniał, że miasto powinno tak dbać o nasadzenia, aby było jak najmniej
wypadów.
Pan Cieloszyk poinformował,  że większość roślin przyjmuje się,  natomiast  trudno określić
liczbowo ile jest wypadów. Dodał, że posadzono 14708 roślin i ciężko przypilnować każdą.
Sekretarz wspomniał, że prowadzona jest pielęgnacja,  zgłaszane są ewentualne szkody i na
bieżąco w tej kwestii miasto podejmuje działania. 
Pan Piotrowski wspomniał, że zauważalny jest wzrost w planie przy nakładach w schronisku,
czyli  wykonanie  jest  większe,  niż  zakładano.  Radny Piotr  Mroziński  dopytał,  z  czego  to
wynikało.
Pan Paweł Bąkowski, naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska,
odpowiedział,  że  nie  tylko  dotyczy  to  schroniska,  bo  w  głównej  mierze  wynikało  to
z  przekazania  środków  na  opiekę  weterynaryjną.  Wywiązała  się  krótka  dyskusja  w  tym
temacie. 
Następnie pan Piotrowski zapytał, czy wzrosła ilość kastracji. Pan Bąkowski odpowiedział, że
jest  na podobnym poziomie jak w latach poprzednich,  natomiast dokładniejszą informację
przygotuje na następną komisję. 
Radny Mroziński odniósł się do nasadzeń przy ulicy Zamkowej w Kaliszu, gdzie znajduje się
kilka pustych donic i zapytał, czy będą one uzupełnione. 
Pan  Cieloszyk  odpowiedział,  że  te  donice  w  projekcie,  który  był  realizowany
z  dofinansowania,  była  wskazana  ilość  donic,  natomiast  ilość  nasadzeń  była  mniejsza.
Dodał,  że  pozostałe  donice  i  tak  trzeba  było  zamówić,  ponieważ  były  przewidziane
w projekcie i uzyskano na nie dofinansowanie. Pan Cieloszyk wspomniał, że prawdopodobnie
zostaną one przestawione w inne miejsca. 
W tym temacie również zabrała głos pani Dagmara Pokorska, zastępca naczelnika Wydziału
Rozbudowy Miasta, która poinformowała, że w części  donic były niskie nasadzenia,  które



ukradziono,  co  wiąże  się  z  posadzeniem  roślin  we  własnym  zakresie,  ponieważ
dofinansowanie nie obejmuje na to gwarancji. 
Następnie  radny  Leszek  Ziąbka  odniósł  się  do  skweru  koło  muzeum  i  powiedział,  że
posadzone tam dęby są wyrywane i niszczone, w związku z czym poprosił o zwrócenie na to
uwagi. 
Komisja przyjęła powyższy raport do wiadomości. 

Ad.4.Sprawozdanie finansowe jednostki samorządu terytorialnego za 2022 rok.
Pani Aneta Ochocka, skarbnik miasta, omówiła powyższe sprawozdanie.
Wobec braku  pytań przystąpiono do głosowania:  6 osób za (6  obecnych).  Sprawozdanie
zostało pozytywnie zaopiniowane. 

Ad.5.Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2022 rok
wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2022 rok.
Pani Aneta Ochocka, skarbnik miasta, omówiła powyższy projekt uchwały.
Głosowanie: 6 osób za (6 obecnych). Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 

Ad.6.Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok.
Pani Aneta Ochocka, skarbnik miasta, omówiła powyższy projekt uchwały.
Wobec braku pytań przystąpiono do głosowania:  6 osób za (6 obecnych). Projekt uchwały
został pozytywnie zaopiniowany. 

Ad.7.Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Miasta
Kalisza na lata 2023-2043.
Pani Aneta Ochocka, skarbnik miasta, omówiła powyższy projekt uchwały.
Głosowanie: 6 osób za (6 obecnych). Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 

Ad.8.Projekt  uchwały  w  sprawie  przeznaczenia  środków  finansowych  pochodzących
z  umorzenia  części  pożyczki  z  Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony  Środowiska
i Gospodarki Wodnej w Poznaniu.
Pani  Dagmara  Pokorska,  zastępca  naczelnika  Wydziału  Rozbudowy  Miasta,  omówiła
powyższy projekt uchwały.
Głosowanie: 5 osób za (5 obecnych). Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 

Ad.9.Sprawozdanie  z  realizacji  w  2022  roku  „Wieloletniego  programu  współpracy
Miasta  Kalisza  z  organizacjami  pozarządowymi  oraz  innymi  podmiotami
prowadzonymi  działalność  pożytku  publicznego  na  lata  2021-2025” oraz  „Programu
współpracy Miasta Kalisza z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2022”.
Pan Tomasz Rogoziński, naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Mieszkaniowych, omówił
powyższe sprawozdanie. 
Radny Grzegorz Chwiałkowski odniósł się do tematu marnowania żywności przez sklepy.
Pan Rogoziński poinformował,  że wie, jakiego wsparcia udziela Miejski Ośrodek Pomocy
Społecznej w Kaliszu, na podstawie jego sprawozdań, z przeznaczeniem na pomoc społeczną,



w tym pomoc  rodzinom  i  osobom  w  trudnej  sytuacji  i  jest  to  wsparcie  zadania  pomoc
żywnościowa  dla  osób  i  rodzin  tego  potrzebujących,  a  podmiotami  realizującymi  są
Stowarzyszenie  Pomocy  Rodzinie  Bank  Chleba,  Polski  Komitet  Pomocy  Społecznej
Wielkopolski, Zarząd Wojewódzki w Poznaniu i podmiot  realizujący zapewnienie gorącego
posiłku dla osób tego potrzebujących w ramach zbiorowego żywienia, czyli Caritas Diecezji
Kaliskiej, który ma wydawać tygodniowo około 3000 porcji zupy. Poinformował, że są to
dane na podstawie sprawozdań z jednostek. 
Radny Chwiałkowski zapytał, czy jest możliwość przeprowadzenia analizy kto i ile dostaje. 
Pan Rogoziński odpowiedział, że jest taka analiza, bo przez to są publiczne pieniądze, które
są zawarte w opracowaniu. 
Radny Chwiałkowski zaproponował, aby zrobić listę sklepów, które nie oddają żywności. 
Naczelnik odpowiedział, że prawdopodobnie nie ma takiej możliwości, ponieważ jest wolny
rynek. Dodał, że może to uzgodnić i wystąpić z pismem od prezydenta, natomiast nie sądzi,
aby którykolwiek ze sklepów odpowiedział na nie, czy i komu przeznacza jakie artykuły. 
W tym temacie również zabrał głos radny Sławomir Lasiecki, który powiedział, że trudno
porównać te organizacje,  ponieważ Bank Chleba zajmuje się tylko mieszkańcami Kalisza.
Natomiast uważa, że nie można zostawić tej organizacji bez wsparcia w tej dziedzinie. Dodał,
że  miasto  powinno  spróbować  nawiązać  kontakt  z  właścicielami  tych  sklepów  lub  ich
przedstawicielami  i  poprosić,  w  związku  z  tym,  że  działają  one  na  terenie  miasta,
o współpracę z Bankiem Chleba. 
Komisja przyjęła powyższe sprawozdanie do wiadomości.

Ad.10.Projekt  uchwały w sprawie wyrażenia  zgody na zawarcie  umów dzierżawy na
grunt  będący  własnością  Miasta  Kalisza,  na  czas  nieoznaczony  w  trybie
bezprzetargowym.
Pani  Iwona Kasprzak,  naczelnik  Wydziału Gospodarowania  Mieniem, omówiła powyższy
projekt uchwały.
Radny Leszek Ziąbka zapytał,  czy pawilony usytuowane na płycie Głównego Rynku będą
według  jednego  modelu,  który  jest  określony  w  projekcie  i  zaakceptowany  przez
konserwatora.  
Pani  Kasprzak  odpowiedziała,  że  projekt  koncepcji  rewitalizacji  zakłada  jeden  rodzaj
pawilonów. 
Głosowanie: 5 osób za (5 obecnych). Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 

Ad.11.Korespondencja:
a) Uchwała  nr  SO  –  2/0955/228/2023  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby

Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 12 czerwca 2023 r. w sprawie wyrażenia opinii

o  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miasta  Kalisza  o  udzielenie  absolutorium

Prezydentowi Miasta Kalisza za rok 2022.

Pani Aneta Ochocka, skarbnik miasta, krótko omówiła powyższą uchwałę.

Komisja zapoznała się z korespondencją.



Ad.12.Sprawy bieżące i wolne wnioski.
Jako  pierwszy  zabrał  głos  pan  Roman  Piotrowski,  przewodniczący  Komisji  Środowiska
i  Gospodarki  Komunalnej,  który  odniósł  się  do  festiwalu  teatrów  ulicznych  „La  Strada”
odbywającego  się  w  parku  miejskim  i  zapytał,  czy  są  prowadzone  na  bieżąco  porządki
i naprawy. 
Pan Paweł Bąkowski odpowiedział, że park, jak również inne obszary zieleni, są na bieżąco
utrzymywane, czyli co miesiąc przekazywane są harmonogramy w zakresie wyznaczonych
prac,  a  po  zakończonym  miesiącu  są  one  odbierane.  Dodał,  że  pracownicy  Wydziału
Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska na bieżąco kontrolują utrzymanie czystości
we wszystkich parkach.
Pan Piotrowski wspomniał, że kiedyś odbywało się to w ten sposób, że 1 godzinę dziennie
pracownik z zieleni miejskiej przychodził i robił ilustrację parku, przy czym wychwytywał
wszystkie drobne nieprawidłowości, przez co się nie nawarstwiały. Zapytał, czy ławki były
myte raz w tygodniu.
Pan Bąkowski odpowiedział, że nie pamięta, żeby ławki były myte raz w tygodniu, ponieważ
są one myte wtedy, gdy zachodzi taka potrzeba.
Wiceprezydent Miasta Kalisza, pan Grzegorz Kulawinek, również zabrał głos w tym temacie
i  poinformował,  że  to  organizator  imprezy  jest  odpowiedzialny  za  utrzymanie  czystości
podczas wydarzenia. 
Następnie radny Leszek Ziąbka odniósł się do kwestii kamienia z ogrodu Daragana i zapytał,
jaka jest możliwość, aby go przesunąć i postawić w tym miejscu, w którym kiedyś stał.   
Pan Paweł Bąkowski odpowiedział, że wstępnie były rozmowy, aby przenieść go na teren
Starostwa Powiatowego w Kaliszu, natomiast była to rozmowa ustna, więc temat nie został
jeszcze sfinalizowany. 
Do tej kwestii również odniósł się radny Sławomir Lasiecki i powiedział, że pojawiają się
koncepcje, aby w przyszłości spróbować odtworzyć fragment parku, w takiej formie, w jakiej
stworzył Daragan, czyli w postaci sadu. Dodał, że fragment ten obecnie nie jest własnością
miasta, natomiast w przyszłości może uda się odkupić ten teren i dołączyć do parku.

Ad.12.Zamknięcie posiedzenia.
Wobec wyczerpania porządku obrad wiceprzewodniczący Komisji Środowiska i Gospodarki
Komunalnej, pan  Piotr Mroziński,  zamknął posiedzenie dziękując wszystkim za udział oraz
dyskusję. 

                                                                                               Przewodniczący
          Komisji Środowiska i Gospodarki Komunalnej

                     Rady Miasta Kalisza
                                             /... /

                      Roman Piotrowski


